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 שלום ושבוע טוב 

ביום שישי התבשרנו על פגיעה ישירה ברפת בעין השלושה ומותם של השבוע החולף התבטא בהפגזות אינסופיות בצפון, ו

 . בכל הגזרות אנו מאחלים ומקווים לשקט לתושביםפרות חולבות.  חמש 

ביום שלישי   ,בכנסת יערכו השבוע.  חברי השדולה החקלאית סיפורם של חקלאי קו העימות   –"חקלאות בצל המלחמה"  

לשמוע ולהשמיע   . מטרת הכנס(הצפוני והדרומי)ות  מהעי  יבמה לחקלאות הישראלית בעת מלחמה בקוכנס שנותן  ביוני,     25

.  ניתן להירשם בקישור הבא 16:00  –  14:00בין השעות    הכנס יתקיים.  קלאות בקוי העימותלחקלאים ולח את מה שקורה  

https://forms.gle/wgKcdDqXPtABK1FZ9  - כולם מוזמנים.   

 יונים בוועדות הכנסת:ד •

הגנה על בריאות " בנושא קידום הצעת חוק  וועדת הבריאות המשיכה את עבודתה –"מה שטוב באירופה טוב לישראל"  •

מזון במסלול    9הציבור )מזון( )תיקון מס'   ביבוא  ייעול הליך האימוץ והסרת חסמים  והוראת שעה( )הרחבת אימוץ הדין האירופי, 

היו מאוד  הדיונים  הצעת החוק.  הקראת  המשיכה הוועדה ב בשני הדיונים שהתקיימו השבוע.  "2024  –  האירופי(, התשפ"ד

ארוכים וטכניים )ולעיתים אפילו משעממים( וכמעט ולא נגעו בנושאים הקשורים בחקלאות. ובכל זאת, יש חשיבות רבה  

את הישיבה בוועדות בסדר יום   מדי פעם   לשלבולנוכחות שלנו בישיבות. ולכן, אני שב וקורא לכם לנסות ולעשות מאמץ 

  , יתחילו לעסוק ברגולציות שיש להם קשר ישיר ובלעדי לחקלאות תתקיים ישיבה נוספת של הוועדה ובה היום שלכם. 

 המרכזי שלהם הוא "עמילן" )תפו"א,שהמרכיב  שנוצר מגידולים    ,מדובר על רגולציה בנוגע לחומר שנקרא "אקרילמיד"

ולא   חירים, יתכן שהיא אפילו תעלה את המיוקר המחיההורדת  לא ברור מה הקשר של רגולציה זו ל  .חיטה ועוד(  תירס,

אנחנו ננסה לשכנע את הוועדה להוצאי את הרגולציה הזאת מהחוק .  הוכח עדין שהחומר שעליו מדובר פוגע בבריאות

   ולהשאיר את הדין הישראלי כפי שהוא.

לעסקים בגבול    וועדת הכספים התכנסה ביום שני לאשר את המשך התקנות של מס רכוש  –אישור תקנות מס רכוש   •

אבל לבקשת וועדת הכספים התקנות הוארכו   עד לחודש אפריל יאושרו התקנות הקיימות משרד האוצר הציע ש. הצפון

 .  2024עד לסוף חודש יוני 

 

העלייה הצפויה  .   2024ביולי    1  –ביום חמישי התקיים שימוע ברשות המים לקראת עליית התעריפים ב    –  עליית תעריפי המים •

בנוסף, עלה בשימוע הנושא של הגדלת הקנס על הפקה .  2.25%עומד על  ה'  הטייס האוטומטי"מ  פחותה    1.6%  בשיעור של  

עלות הארנונה על שטח של מאגרי מים, והריבית   – כמו    ,במעלה של מים עיליים. במסגרת השימוע העלינו נושאים נוספים

 ואנו מקווים שיקבלו את ההחלטות הנכונות.  –על פיגורים בתשלומים.  לאחר השימוע אנשי מועצת רשות המים קיימו דיון  

 גם בפעילות זו מתבצעת ביחד עם "מים לישראל".

https://forms.gle/wgKcdDqXPtABK1FZ9
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קבעה   ,  (לעניין קביעת מכסת עובדים זרים  1752החלטת ממשלה    שהוקמה מכח)ועדת המנכ״לים    –  מכסת עובדים זריםאישור   •

הודיע שר החקלאות ח״כ אבי דיכטר בנוסף,    .70,000לראשונה כי מכסת העובדים הזרים לחקלאות תעמוד בשנה הקרובה על  

שכל    -המדיניות החדשה שקבע השר היא    על ביטול מודל הקיצוץ בחלוקת היתרים לעו״ז כפי שהיה נהוג במשרד עד כה.

יכול, רוצה וצריך ׳ידיים עובדות בחקלאות׳ הוא אחד מארבעת גורמי הייצור     .חקלאי יעסיק עובדים זרים לפי כמה שהוא 

וזאת על מנת לאפשר לחקלאים לעשות יותר חקלאות עם  ,כשנה וחצי כניסתו למשרד לפני אסטרטגי מאזכיעד  קבעשהשר 

וודאות. ביטחון  י"   יותר  והחדשנות הטכנולוגית כנגד ארבעה אמצעי  : העובדים, הקרקעות, המים  החקלאות  יצור מדברת 

לא תצעדו לבד חקלאי ישראל. אנשי משרד החקלאות, כולם "שר החקלאות סיים את דבריו באמירה משמעותית:    . "והמו״פּ

אנחנו מודים לשר החקלאות ח"כ אבי דיכטר ,למנכ"ל .  "אתכם ומאחוריכם. בהצלחה ובשורות טובות לכם ולכל עם ישראל

הגדלת הוודאות בתהליך היצור למשמעותי ביותר לחקלאים  צעד  זה  ,  משרד החקלאות אורן לביא ולהנהלת משרד החקלאות

שבניגוד לעבר הנהלת משרד החקלאות בראשותו של שר החקלאות רואה בחקלאים ובחקלאות נכס ולא נטל  ברור . החקלאי

 ורואה בהם את הפתרון לענין בטחון המזון של אזרחי מדינת ישראל.

 

ביום רביעי שעבר, קיימנו אסיפה שנתית וישיבת מזכירות. באסיפה השנתית אישרנו את הדוחות   –  מזכירות ואסיפה שנתית •

 , ובמזכירות עדכנו את החברים שהגיעו )תודה!( על הנעשה.  2023לשנת  הכספיים

 

יוזם מהלך להגדלת היקף שיווק העגבניות מייצור מקומי משרד החקלאות    -  העגבניות מייצור מקומי הגדלת היקף השיווק   •

במסגרת יוזמה זו, משרד החקלאות יתמוך   (, לשם חיזוק ביטחון המזון הטרי בישראל.  2024דצמבר    – בעונת הסתיו )ספטמבר  

  12התקציב שיוקצה לטובת התמיכה יעמוד על עד    .2024במגדלים שיתרמו להגדלת תפוקת העגבניות לשיווק בעונת סתיו 

  2024באוגוסט    15ביוני ועד ליום חמישי    26וניתן יהיה להגיש בקשות לתמיכה החל מיום רביעי  הנוהל פורסם    מיליון ₪.

 . הקליקו כאן לצפייה בנוהל()

 

ח"כ מיכל וולדיגר ההצעה של  .  וועדת שרים לחקיקהאישור  להתיקון לחוק המים  יוגש    (2024ביוני    23)  היום  –  חוק המים •

לאחר הפעילות . כולנו תקווה שראשי השדולה החקלאית בכנסת  ,אלון שוסטר ורם בן ברק  ח"כלהצעת החוק של    הוצמדה

בחודשים האחרונים   לדיון  יעבור.    החוקהמאומצת שעשינו  לעלות  אמור  רביעי החוק  לאישור החוק ביום  במליאת הכנסת 

.  מליאת הכנסת תאשר את  ואנחנו מקווים שגם  בקריאה טרומית   הפעילות בעניין חוק זה מתבצעת ביחד עם "מים החוק 

   . בחוק תועם קבוצת חברי הכנסת שתומכ 'האזוריים הקיבוציים שולחן האירגונים'עם ,לישראל" 

 

שם הסברנו לחברים   הקיבוציים  ביום שלישי שעבר התארחנו בשולחן הארגונים  -  פגישה עם שולחן האירגונים הקיבוציים •

בנוסף התקיים דיון בעניין הטיפול   החוק. קידום  ל  בשולחן על חוק המים, התהליך שהוא אמור לעבור והסיוע שהם יוכלו לתת

 . בחוק השקעות הון בחקלאות והדרכים לקדם אותו בכנסת 

https://docs.google.com/document/d/1TJ8JSMjzdPgHUMN-UhHEofA0i3X9TMtUL9r53BJvuoU/edit?usp=sharing
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ביום שני הצטרפנו לארגון מגדלי הפירות לסיור באזור רמת הגולן. פתחנו את   –  סיור ברמת הגולן של ארגון מגדלי הפירות  •

הסיור ב"משק מלול" במושב שעל. טעמנו דובדבנים, תות עץ ותות שדה וראינו ושמענו על הנזקים שנגרמו במשק. משם 

קרנו במטעים וראינו את נסענו לבית אריזה בראשית. הגענו בזמן חג הקורבן ולכן העבודה במקום הייתה "במוד רגוע". בי

הקמה ועיצוב של המטעים הנשירים שנקראת  "קיר פירותי". התרשמנו מאד משיטת הגידול טכנולוגייה הגידול החדשה של 

להגדיל את התפוקה והאיכות ולהקטין את עלות   ,שמידי שנה מצליחים לשפר את שיטת הגידולועוד יותר מכך  החדשנית,  

בראשית  שמענו מעובדי  לאנשי   העבודה.  הביקור, הבענו את תודותנו  בסיום  על מכלול הבעיות שאיתם הם מתמודדים.  

 בראשית על אספקת הנתונים שסייעו לנו רבות בהכנת "המסלולים הוורודים" במסגרת הפיצויים בגין נזקי המלחמה.  

 

ביום ראשון שעבר התקיימה ישיבה במנהלת ההשקעות בנושא הפעימה הבאה בהסכם של דגי   –  2025  דגי איכות הסכם   •

. בישיבה נכחו נציגים של כל המעורבים. להבנתנו  2025האיכות )דניס, ברמונדי, פורל, בס ואחרים( שאמור להיות בינואר  

, והחטיבה לאסטרטגיה. ביקשנו (KPMG)המשרד עוסק בגיבוש  תכנית אסטרטגית בנושא ענף הדיג בשיתוף חברה חיצונית  

לקבוע ישיבה   ועל כך ברכות מכולנו(  ,  הן כממלא מקוםיגם מיוסי שטיינברג )שהתמנה  לאחרונה לסמנכ"ל השקעות אחרי שכ

נוספת בעוד חודש כדי שנוכל לעמוד על ההתקדמות של הכנת התכנית. הפחד שלנו שנגיע שוב למועד בו המכס צריך לרדת 

 בפעימה נוספת ולא נוכל להתמודד כראוי.  בנוסף, ביום רביעי התקיימו שולחנות עגולים כחלק מהכנת התכנית האסטרטגית. 

 

ישובו לביתם והשקט ישרור ותושבי הישובים שפונו  ושהחטופים  כולנו מסתכלים לעבר הצפון ומקווים ומאחלים לשקט ולרוגע   

  שוב במדינה האהובה שלנו. 

 דורמן    אורי                                                                                                                                    

                                                            

 מזכ"ל התאחדות חקלאי ישראל         

 התאחדות חקלאי ישראל  יו"ר -עמית יפרח  :העתק


